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          Ploiesti, 
          Nr. 12650/0-1/D.L./V.B. 
          Data: 08.09.2023 

 
MINUTĂ DE ŞEDINŢĂ 

COMISIA DE DIALOG SOCIAL  
08.08.2023 

 

A. Deschiderea şedintei:  
   Şedinţa de lucru a Comisiei de Dialog Social a fost convocată pentru orele 
09.00, în data de 08 august, în Sala “200” a Palatului Administrativ, de către 
Instituţia Prefectului - Judeţul Prahova.  
Aprobarea ordinii de zi:  
 Situația dialogului social în S.C. Transport Călători Express S.A. 
 Încălcarea Legii nr.367/2022, art.175, alin.1, lit.a și art.176, alin.2, de către 

directorul general al S.C. TCE S.A. 
A prezentat/ Inițiatorul temei: Domnul Președinte Ion ANTON - B.N.S. - Filiala 
Prahova. 

 La începutul şedinţei, domnul Virgiliu-Daniel Nanu, Prefectul județului 
Prahova, a supus la vot ordinea de zi, aceasta fiind aprobată în unanimitate. 

B. Desfăşurarea şedintei:  
Au răspuns invitaţiei de participare la şedință: Domnul Nicolae Alexandri - 

Director General la S.C. Transport Călători Express S.A., domnul Alexandru 
Vârlan - Președintele Consiliului de Administrație al S.C. T.C.E. S.A., Domnul Ion 
Mișcă - Președintele Sindicatului Transportatorilor din Ploiești, reprezentanții 
sindicatelor B.N.S., C.N.S. Cartel Alfa și C.S.N. Meridian, ai instituţiilor 
deconcentrate, ai administraţiei publice locale, membrii în cadrul Comisiei de 
Dialog Social organizată la nivelul judeţului Prahova.  

Domnul Prefect a deschis ședința prin invitația adresată reprezentantului 
B.N.S., domnul Ion Anton, de a prezenta punctele aflate pe ordinea de zi. Astfel, 
domnul Anton a prezentat punctul de vedere al Sindicatului Transportatorilor 
Ploiești, un sindicat care este afiliat la BNS, precizând următoarele aspecte:  

- conducerea S.C. Transport Călători Express S.A. (TCE Ploiești), 
reprezentată de domnul Nicolae Alexandri - directorul societății, se implică în 
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activitatea sindicală, iar Legea nr.367.2022 sancționează un astfel de 
comportament; 

- La secretariatul conducerii TCE se primesc cereri de retragere dintr-un 
sindicat, în loc să fie direcționate persoanele respective către sindicat; 

- Trebuie să se înțeleagă faptul că este necesară consultarea sindicatului 
(pe parte economică, în sistemul de salarizare, în contractul colectiv de muncă 
etc.) și să se conștientizeze că o astfel de consultare ar aduce numai beneficii, 
așadar este și spre binele conducerii.  

Pe parcursul ședinței, membrii Comisiei de Dialog Social au avut mai multe 
intervenții, dintre care menționăm: 
Domnul Prefect, Virgiliu-Daniel Nanu: 

- Din situația prezentată înțeleg că singura problemă din cadrul societății 
este lipsa de comunicare; 

- Sunt de acord cu domnul director în ceea ce privește înregistrarea 
documentelor la o instituție. Dacă la instituția pe care o reprezint vine o 
persoană care are o adresă către o altă instituție, noi nu putem să 
refuzăm înregistrarea acesteia. O înregistrăm și ulterior o direcționăm 
către instituția respectivă; 

- Totodată, consider că este în responsabilitatea conducerii celor două 
sindicate să aibă o evidență a membrilor săi, să solicite conducerii TCE  
oprirea cotizației de sindicat și să transmită lunar listele actualizate ale 
membrilor de sindicat. Rog conducerea celor 2 sindicate să transmită 
periodic aceste liste actualizate; 

- Recomand întocmirea și semnarea unor protocoale între conducerea 
societății și cele 2 sindicate reprezentativa ale TCE Ploiești, astfel se vor 
închide aceste conflicte. 

Domnul Nicolae Alexandri - Director General TCE Ploiești: 
- În cadrul societății există 2 sindicate (reprezentate de domnul Ion Mișcă 

- Sindicatul Transportatorilor din Ploiești, respectiv domnul Sebastian 
Suditu - Sindicatul Liber al Transportatorilor Profesioniști din Ploiești), 
din acest motiv există mai multe neînțelegeri și totodată tensiuni între 
membrii acestora; 

- Au fost depuse și înregistrate la secretariatul TCE Ploiești niște cereri, 
din partea unor angajați ai societății, de retragere din sindicat; 
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- Din punctul meu de vedere, orice instituție este obligată să accepte 
primirea unor documente și înregistrarea acestora, însă vă asigur că 
toate cererile au fost direcționate către conducerea sindicatului 
respectiv; 

- Într-adevăr, datorită acestor retrageri dintr-un sindicat și totodată 
înscrierea persoanelor în celălalt sindicat, avem niște tensiuni între 
reprezentanții celor 2 sindicate;  

- Dacă există dovezi cu privire la acuzațiile domnului Mișcă și anume că 
anumiți salariați au fost constrânși să renunțe la un sindicat în favoarea 
celuilalt, îl rog să-mi înainteze adresele acelor angajați care susțin aceste 
acuzații; 

- Eu întotdeauna am fost deschis către dialog și consider că sindicatele 
trebuie să-și gestioneze mult mai bine situația existentă între membrii 
acestora și conducerea societății; 

- Un agajat TCE a depus o cerere prin care susținea faptul că sindicatul   
i-a reținut cotizația, în mod abuziv, pe o perioadă de 3 luni; 

- Pe de altă parte, nici unul dintre sindicate nu mi-a transmis o listă cu 
membrii acestora și pentru care societatea să oprească din salariu 
această cotizație de 1%, consider că acestea trebuie să fie transmise și 
totodată actualizate periodic;   

- Întotdeauna, în cadrul societății, a existat o bună colaborare, am avut 
probleme doar la comunicare. Sunt de acord cu întocmirea și semnarea 
unui protocol, împreună cu cele 2 sindicate. 

Domnul Ion Mișcă - Președintele Sindicatului Transportatorilor din Ploiești: 
- Există dovezi că salariații au fost constrânși să treacă de la un sindicat la 

celălalt, prin amenințări cu privire la desfacerea contractului de muncă. 
Domnul Vasile Leescu - reprezentantul C.N.S. Cartel Alfa: 

- Consider că o adresă, dacă este către președintele unui sindicat, așadar 
are un alt destinatar, aceasta nu trebuie înregistrată de secretariatul 
conducerii TCE.  

Domnul Ion Anton – reprezentantul B.N.S.: 
- Este evident faptul că managementul TCE Ploiești nu este unul eficient și 

de ajutor pentru angajații săi; 
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- Nu ai cum să deschizi niște negocieri între conducere și sindicat dacă nu 
cunoști exercițiul financiar al societății; 

- Reținerea cotizației nu are nici o legătură cu conducerea societății, 
aceste cererio trebuie depuse direct la sindicatul respectiv, nu la 
secretariatul TCE; 

- Susțin ideea de a fi semnate niște protocoale, însă numai după un dialog 
și o negociere a condițiilor împreună cu conducerea TCE Ploiești. 

C. Finalul şedinţei:  
Domnul Prefect Virgiliu-Daniel Nanu a mulţumit tuturor participanţilor 

pentru prezență şi a încheiat şedinţa la ora 10.10. 
____________________________________ 
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